
 

    P r o t o k ó ł   Nr XIII/20 

 

z obrad XIII Sesji  VIII Kadencji Rady Gminy Nowy Dwór z dnia 29 października 2020r. 

Obrady sesji odbywały się w lokalu Nowodworskiego Ośrodka Kultury w Nowym Dworze  od 

godz. 1000 do godz.1105 

 

Obecni na obradach sesji radni: 

1. Andrukiewicz Piotr Adam 

2. Bobryk Maria 

3. Bubienko Roman 

4. Drożdżejko Paweł 

5. Gawrylik Przemysław 

6.   Kalenik Katarzyna 

7.   Kulmaczewska Krystyna   

8.  Możejko Marcin 

9. Raducha Mirosław 

10. Rusiecki Kazimierz 

11. Rutkowska Grażyna Danuta 

      12. Ryszkiewicz Mirosław 

      13.  Sobolewski Stanisław 

      14. Szczurko Daniel 

Nieobecni na obradach sesji radni: 

1. Stasiulewicz Elżbieta 

 

Ponadto w obradach sesji uczestniczyli: 

Wójt – Pan Andrzej Humienny; 

Skarbnik- Pani Justyna Stasiulewicz 

Sekretarz-  Pan Stanisław Hrynkiewicz 

Sołtysi z terenu gminy – lista obecności w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. pkt 1 -2–go. 

 

Obrady XIII  Sesji VIII Kadencji Rady Gminy otworzył i prowadził Przewodniczący Rady 

Gminy – Pan Stanisław Sobolewski. Na wstępie powitał wszystkich obecnych na sesji. 

Stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach sesji uczestniczy 14 radnych,  a więc obrady są 

prawomocne.   

Następnie wszyscy obecni na obradach sesji uczcili minutą ciszy śmierć matki Pana Wójta 

Andrzeja Humiennego. 

Następnie Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie porządek obrad, który jednogłośnie 

został przyjęty  przez Radę Gminy  w składzie: Piotr Adam Andrukiewicz, Bobryk Maria, 

Bubienko Roman, Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik Katarzyna, 

Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, Raducha Mirosław, Rusiecki Kazimierz, 

Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław,  Szczurko Daniel, w następującym brzmieniu: 



1) Otwarcie Sesji , powitanie  obecnych , stwierdzenie prawomocności obrad. 

2) Przyjęcie porządku obrad. 

3) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4) Informacja z działalności międzysesyjnej. 

5) Informacja dotycząca realizacja budżetu gminy za I- sze  półrocze 2020 roku. 

6) Informacja w sprawie wysokości stawek podatku rolnego i leśnego na 2021 rok. 

7) Podjęcie uchwał w sprawach: 

-  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2021 rok; 

- określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2021 rok; 

- określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach oraz 

określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli; 

-  pozbawienia kategorii drogi gminnej  poprzez wyłączenie jej z użytkowania jako drogi 

publicznej; 

- wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Nowy Dwór do Porozumienia Terytorialnego 

„Augustowsko – Biebrzański Park Turystyczny”; 

-  udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sokólskiego w Sokółce; 

- zmian w budżecie gminy. 

8) Interpelacje i zapytania radnych. 

9) Sprawy różne. 

10) Zakończenie obrad XIII Sesji Rady Gminy. 

         

Ad. pkt 3-go. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław Sobolewski poinformował, że protokół z XII Sesji 

Rady Gminy wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy pokój Nr 1. Zapytał, czy są  uwagi 

do protokołu. Radni uwag nie wnieśli i protokół został przyjęty w głosowaniu jawnym  

jednogłośnie w następującym składzie: Piotr Adam Andrukiewicz, Bobryk Maria, Bubienko 

Roman, Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska 

Krystyna, Możejko Marcin, Raducha Mirosław, Rusiecki Kazimierz, Rutkowska Grażyna 

Danuta, Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, Szczurko Daniel. 

 

Ad. pkt. 4-go. 

 

 Wójt Pan Andrzej Humienny poinformował o następujących   działaniach: 

- wydaniu 33-ech  zarządzeń – 13 organizacyjnych, 20 finansowych; 

- zostały pozyskane środki z programu ,,Zdalna Szkoła’’ na zakup laptopów, 54 912, 25 zł 

brutto, 

- w tej chwili jest już skończona Targowica, z programów unijnych, wartość zadania ponad 

440 000 zł, 

- w tym tygodniu mają zacząć robić park, wartość 99 999 zł, 

- został już rozstrzygnięty przetarg na oświetlenie uliczne w Nowym Dworze za kwotę brutto 

121 150 zł, 

- z programu transgranicznego, mam informację, że już koparka jest z Białegostoku, firma New 

Holland, czekają jeszcze na jedną łyżkę, chcą oddać już w całości, ciągnik będzie w listopadzie, 

samochód do końca listopada. Ciągnik wraz z osprzętem 370 402,20 zł, koparko-ładowarka 

328 410 zł, samochód ciężarowy DAF z osprzętem 463 016,28 zł. 



- część drogi do Chworościan została oddana, program został przedłużony do końca maja ze 

względu na COVID i sytuację na Białorusi, 

- droga w Koniuszkach została oddana, 

- ulica Sidrzańska też jest oddana, 

- skrzyżowanie jest robione, 

- plac zabaw już się robi, wartość 94 402, 50 zł, 

- z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych dostaliśmy 765 000 zł, 

- złożyliśmy wniosek na konkurs do Ministerstwa na wyższą kwotę, konkurs jeszcze się nie 

odbył, także czekamy na rezultaty, 

- na OSP dostaliśmy z WFOŚiGW 8 500 zł, z Urzędu Marszałkowskiego 10 000 zł, 

- z Funduszy Rządowych pozyskaliśmy prawie 40 laptopów dla uczniów na zdalne nauczanie. 

Radny Mirosław Ryszkiewicz: Czy pozyskane sprzęty Gmina będzie mogła wypożyczać? 

Wójt: Nie. 

 

Ad. pkt. 5-go. 

Informacja dotycząca realizacja budżetu gminy za I- sze  półrocze 2020 roku. 

Przewodniczący Rady poinformował, że ww. informacja była omawiana na komisjach. Pytań  

nie było. 

 

Ad. pkt. 6-go. 

Informacja w sprawie wysokości stawek podatku rolnego i leśnego na 2021 rok. 

Przewodniczący Rady poinformował, że ww. informacja była omawiana na komisjach. Pytań  

nie było. 

 

Ad. pkt. 7-go. 

Podjęcie uchwał: 

 

- Projekt Uchwały Nr XIII/103/20 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na 2021 rok odczytał Przewodniczący Rady Gminy. Poinformował on, że na 

wniosek Wójta przyjęto maksymalne stawki zgodne z Obwieszczeniem Ministra Finansów, 

opublikowanym w Monitorze Polskim dnia 30 lipca 2020 r., poz. 673 . Radni uwag nie wnieśli 

i uchwała została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 14 głosach za,  głosów wstrzymujących 

się oraz głosów przeciw nie było. 

 

Uchwała Nr XIII/103/20 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

na 2021 rok została przyjęta w głosowaniu jawnym jednogłośnie w składzie:  Piotr Adam 

Andrukiewicz, Bobryk Maria, Bubienko Roman, Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, 

Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, Raducha Mirosław, Rusiecki 

Kazimierz, Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, Szczurko Daniel. 

 

- w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2021 rok. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. Pytań nie było. 

  

Uchwała Nr XIII/104/20 w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na 2021 rok została przyjęta w głosowaniu jawnym jednogłośnie w składzie:  

Piotr Adam Andrukiewicz, Bobryk Maria, Bubienko Roman, Drożdżejko Paweł, Gawrylik 

Przemysław, Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, Raducha 



Mirosław, Rusiecki Kazimierz, Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, Szczurko 

Daniel. 

 

- w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach 

oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. Pytań nie było. 

 

Uchwała Nr XIII/105/20 w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono 

stanowiska kierownicze w szkołach oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć niektórych nauczycieli została przyjęta w głosowaniu jawnym jednogłośnie w 

składzie:  Piotr Adam Andrukiewicz, Bobryk Maria, Bubienko Roman, Drożdżejko Paweł, 

Gawrylik Przemysław, Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, 

Raducha Mirosław, Rusiecki Kazimierz, Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, 

Szczurko Daniel. 

 

- w sprawie pozbawienia kategorii drogi gminnej  poprzez wyłączenie jej z użytkowania jako 

drogi publicznej. Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. Pytań nie było. 

 

Uchwała Nr XIII/106/20 w sprawie pozbawienia kategorii drogi gminnej  poprzez wyłączenie 

jej z użytkowania jako drogi publicznej została przyjęta w głosowaniu jawnym więkoszością 

głosów w składzie: 12 głosów za:  Piotr Adam Andrukiewicz, Bobryk Maria, Bubienko Roman, 

Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, 

Możejko Marcin, Raducha Mirosław, Rusiecki Kazimierz, Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski 

Stanisław. 1 głos przeciw: Grażyna Rutkowska. 1 osoba wstrzymała się od głosu: Daniel 

Szczurko. 

 

-w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Nowy Dwór do Porozumienia 

Terytorialnego „Augustowsko – Biebrzański Park Turystyczny’’. Przewodniczący Rady 

odczytał projekt uchwały. Pytań nie było. 

 

Uchwała Nr XIII/107/20 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Nowy Dwór do 

Porozumienia Terytorialnego „Augustowsko – Biebrzański Park Turystyczny’’ została przyjęta 

w głosowaniu jawnym jednogłośnie w składzie:  Piotr Adam Andrukiewicz, Bobryk Maria, 

Bubienko Roman, Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik Katarzyna, 

Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, Raducha Mirosław, Rusiecki Kazimierz, 

Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, Szczurko Daniel. 

 

-w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sokólskiego w Sokółce. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. Pytań nie było. 

 

Uchwała Nr XIII/108/20 udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sokólskiego w Sokółce 

została przyjęta w głosowaniu jawnym jednogłośnie w składzie: Piotr Adam Andrukiewicz, 

Bobryk Maria, Bubienko Roman, Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik 



Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, Raducha Mirosław, Rusiecki 

Kazimierz, Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, Szczurko Daniel. 

 

- w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok. Przewodniczący Rady odczytał projekt 

uchwały. Pytań nie było. 

 

Uchwała Nr XIII/109/20 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 r. została przyjęta w 

głosowaniu jawnym jednogłośnie w składzie:  Piotr Adam Andrukiewicz, Bobryk Maria, 

Bubienko Roman, Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik Katarzyna, 

Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, Raducha Mirosław, Rusiecki Kazimierz, 

Rutkowska Grażyna Danuta, Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, Szczurko Daniel. 

 

Ad. pkt. 8-9-go. 

Sprawy różne : 

Daniel Szczurko: Mam dwa wnioski i dwa zapytania, jeśli można. Pierwsze zapytanie: Wójt 

mówił o oświetleniu itd. i tutaj pojawia się taki wniosek ode mnie, bo akurat byłem przy tych 

rozmowach o oświetleniu i dlatego cała gmina nie jest robiona, ponieważ nie ma inwentaryzacji 

na wszystkie wsie. Skoro było przeznaczona na ten projekt 189 tysięcy, a ten projekt został 

rozstrzygnięty za ponad 120 tysięcy, czyli jakby 69 tysięcy zostaje z tego, prawda? 

Wójt: Jeszcze dojdą jakieś koszta za inspektora nadzoru, za.. 

Daniel Szczurko: Ok, w każdym bądź razie zostanie parę groszy i ja bym wnioskował, żeby 

zrobić inwentaryzację przy wymianie tych lamp wszystkich na pozostałych miejscowościach, 

żeby dokumentacja była gotowa, jeżeli pojawi się jakiś plan. 

Sekretarz: Te pieniądze musimy zwrócić. 

Daniel Szczurko: Ok. Ale wnioskuję żeby przy wymianie, te lampy, które będą zdementowane 

i wymieniane, aby przygotować dokumentację. Dlaczego nie zrobiliśmy wszystkich 

miejscowości? Dlatego, że nie było projektu, był tylko projekt na Nowy Dwór i to trzeba było 

zrobić szybko. 

Wójt: Inwentaryzację na całą gminę mamy z lat około.. 

Sekretarz: To były lata 2010-2012 około. 

 Wójt: Ona jest, tylko nie możemy jej znaleźć. 

Daniel Szczurko: No właśnie, ale kwestia jest taka, że znowu będą jakieś pieniążki, a my po 

prostu z dokumentacją się nie wyrobimy, bo nie ma dokumentacji. Należałoby to przygotować.  

Jeszcze mam zapytanie odnośnie tego, że umowa będzie podpisywana. Kto zapłaci za koszt 

utylizacji tych lamp, które będą zdemontowane i nie będą ponownie zużyte? 

Sekretarz: One przechodzą do nas na stan. 

Daniel Szczurko: Czyli gmina będzie płacić za złomowanie tego ewentualnie. 

Sekretarz: One mogą u nas leżeć. Mogą być też wykorzystane. 



Daniel Szczurko: Teraz mam drugi wniosek odnośnie tego co Pani Skarbnik powiedziała, że 

wycofujemy się na razie z przebudowy sieci wodociągowej. Na ale teraz mija ok dwa lata od 

tragicznego pożaru itd. było poruszane oczyszczenie hydrantów. Także tutaj też żeby tym się 

zająć, żeby przeczyścić te hydranty. 

Sekretarz: Ale czyszczą, Daniel, na bieżąco jeżdżą, spuszczają wodę na końcowych hydrantach. 

Daniel Szczurko: Teraz mam jeszcze jedno pytanie, odnośnie tej epidemii koronawirusowej . 

Czy u was jest uruchomiony jakiś punkt pomocy osobom starszym lub na kwarantannie? 

Sekreatrz: Przy GOPS-ie. 

Wójt: Odnośnie tego, co nie wykorzystaliśmy na rozbudowę hydroforni, modernizację 

hydroforni, bo wcześniej były ceny zaporowe, takie, że byśmy się nawet nie wyrobili z kasą. A 

z kolei jak teraz przetargi poszły niżej to raz, że czasu nie ma, ale też z tego względu, że firmy, 

które by to chciały zrobić to na materiał po pół roku czekają. 

Sekretarz: Druga sprawa, że tych pozostałych inwestycji nie bylibyśmy w stanie zrealizować. 

Po prostu za dużo, a tak udało się nam te pomniejsze. Będziemy czekać, może będzie ogłoszony 

jakiś nabór. Prawdopodobnie już będzie ogłoszony nowy nabór na gospodarkę wodno-

ściekową, no i wtedy jeszcze raz będziemy składać. 

Krystyna Kulmaczewska: Mam jeszcze pytanie odnośnie oświetlenia, tego co zostaje. 

Sekretarz: Nic nie zostaje. My musimy zwrócić. 

Krystyna Kulmaczewska: Ale czy możemy robiąc wymianę lamp, czy można tam gdzie nie ma 

dodatkowo wymienić? 

Sekretarz: Nie. To jest ta kwota z przetargu i koniec. 

Wójt: Mamy taką koncepcję przygotowaną, żeby doświetlić drogę dojazdową do Nowego 

Dworu, ulicę Sidrzańską, ulicę Piękną, na cmentarz jeden i drugi i ulicę Szkolną. To jest koszt 

spory. Tutaj trzeba robić całą dokumentację od a do z, z pozwoleniem na budowę, ze wszystkim.  

Daniel Szczurko: Dobrze byłoby zrobić ta inwentaryzację, żeby było przygotowane na 

przyszłość. 

Wójt: Gdzieś taką mamy, gdzie trzeba jeszcze lampy dostawić. 

Piotr Andrukiewicz: To jest dobry pomysł, zrobić tą inwentaryzację i będą dokumenty. 

Wójt: Ona jest. 

Andrukiewicz Piotr: Czy jest w dokumentacji ile będzie lamp w danej wsi? 

Sekretarz: Tak, jest. 

Gawrylik Przemysław: Czy, np. jeżeli jakaś tylko naprawa, powiedzmy żarówki działają, ale 

jest jakaś tam awaria  czy to też teraz można byłoby zrobić? 



Wójt: No przy okazji będziemy to robić. Żeby tych żarówek nie kupować, bo takich żarówek 

już się nie kupi. 

Daniel Szczurko: Panie Wójcie, znając życie to nie będzie duża oszczędność, bo mamy swój 

materiał. To robocizna będzie droższa. 

Wójt: No ok. połowa to koszt żarówek. 

Sekretarz: Mamy zamiar też na drogi co niektóre projekty zrobić, przygotować pod jakiś 

program większy, może transgraniczny będzie. 

Maria Bobryk: Drogę do Sieruciowiec będzie? 

Wójt: Zamiary są. Prawdopodobnie ruszy program na PGR-y. Jeżeli Bobra Wielka będzie na 

tej liście, to jest szansa, że zrobimy świetlicę w Bobrze, chodniki i drogi. Może ten łącznik 

zrobimy do Chilmon. 

Sekretarz: Dokumentacja już jest. Stara, ale można ją odświeżyć. 

Sekretarz: Chorużowce też nas interesują, żeby zrobić dokumentację, bo to jest duża 

inwestycja, długi odcinek drogi. 

Wójt: Żeby Jaginty połączyć z Chorużowcami. To jest priorytet. 

Sekretarz: Jeżeli trafi się taki program transgraniczny jak na Chworościany to wtedy możemy 

wejść, że 15-20% naszego wkładu, a 80-90 dostajemy. 

Daniel Szcurko: Ja jeszcze ponowię swój wniosek, że jeżeli jest prognoza, że po nowym roku 

się zwróci, to warto mieć dokumentację, żeby resztę zrobić. 

Wójt: Chciałbym jeszcze podziękować Pani Krystynie Kulmaczewskiej za organizację 

rocznicy Bitwy Niemieńskiej. 

 

Ad. pkt. 10-go. 

  

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław 

Sobolewski  zakończył obrady XIII Sesji VIII kadencji Rady Gminy Nowy Dwór. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokółował:         Przewodniczył :  

Agnieszka Chołko       Stanisław Sobolewski 

     


